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 Paragrafnr 1-21 Antal blad 41 

 
 Paragrafnr      Antal blad  

Protokoll fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds 
sammanträde torsdagen den 29 januari 2015 

Omedelbart justerade beslut 
 

Tid: 

Kl. 20:00 

 

Plats: 

Husby Träff 

 

Närvarande: 

Se bilaga 1 

 

 

 

§§ 2, 4, 5, 6, 8, 9, 10 och 11 

Justerat den 29 januari 2015 

 

 

 

Ordföranden Mia Päärni (S)        
 
 
 
 
Vice ordföranden Benjamin Dousa (M) 
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§ 1 

Val av protokollsjusterare, tid för och anmälan av 
protokollsjustering 

1. Ordföranden Mia Päärni (S) och vice ordföranden Benjamin Dousa 

(M) fick i uppdrag att justera dagens protokoll.  

2. Protokollet justeras den 4 februari 2015 kl. 15:00 

 

Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den  

18 december 2014 justerades den 22 december 2014 och protokollet från 

stadsdelsnämndens sammanträde den 2 januari justerades den  

2 januari 2015.  
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§ 2  

Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap 8a § föräldrabalken (FB) 
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§ 3  

Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap 10c § föräldrabalken (FB) 
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§ 4  

Yttrande i enskilt ärende till Förvaltningsrätten i Stockholm  
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§ 5 

Yttrande i enskilt ärende till Förvaltningsrätten i Stockholm  
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§ 6 

Yttrande till Kammarrätten i Stockholm avseende särskild 
avgift enligt 28a § lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) 
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§ 7  

Förvaltningens och nämndens information och frågor 

Informationen lämnades under allmänhetens frågestund. 

 

Gunnar Hörnfeldt, avdelningschef för lokal- miljö- och IT-avdelningen 

på Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning, informerade om förorening av 

Igelbäcken. Förvaltningen har varit i kontakt med Stockholms stads 

trafikkontor och miljöförvaltning samt med Stockholm Vatten 

angående de utsläpp som förorsakat missfärgning i Igelbäcken i 

närheten av Hjulsta och Tensta, vid Järvafältet. Det finns misstankar 

om att utsläppen kommer från ett garage men dessa misstankar har inte 

kunnat bekräftas. Staden har tagit vattenprover och funnit förhöjda 

halter av bland annat zink. Staden fortsätter hålla bäcken under uppsikt 

och bedömer att situationen är under kontroll.  

 
Ajournering 
Stadsdelsnämnden ajournerade sig från klockan 19:00 till klockan 

19:15.  
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§ 8  

Verksamhetsberättelse och bokslut för år 2014 Rinkeby- 
Kista stadsdelsnämnd  

Beslut 
1. Verksamhetsberättelse med bokslut för år 2014 godkänns och 

överlämnas till kommunfullmäktige och revisorerna 

2. Överföring av resultatenheternas samlade resultat till resultatfonden 

godkänns i enlighet med vad som redovisas i bilaga 2 

3. Nämnden begär ombudgetering om 1,8 mnkr i enlighet med vad 

som redovisas i ärendet 

4. Stadsdelsnämnden återtar tidigare ansökan om stimulansbidrag i 

enlighet med vad som redovisas i detta ärende. 

5. Omedelbar justering 

 

Ärendet 
I stadens budget för 2014 anges kommunfullmäktiges tre långsiktiga 

inriktningsmål; 1) Stockholm är en attraktiv, trygg, tillgänglig och 

växande stad för boende, företagande och besök, 2) Kvalitet och 

valfrihet utvecklas och förbättras samt 3) Stadens verksamheter är 

kostnadseffektiva. För att uppnå inriktningsmålen har 

kommunfullmäktige fastställt verksamhetsmål som kompletteras med 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds egna mål. Av kommunfullmäktiges 

verksamhetsmål uppnås samtliga i sin helhet utom tre som uppnås 

delvis. Av stadsdelsnämndens 36 egna mål uppnås 35 i sin helhet utom 

ett som uppfylls delvis. När det gäller det ekonomiska utfallet redovisas 

ett överskott om 11,9 mnkr före resultatöverföringar och 11,1 mnkr 

efter uttag ur resultatfonderna. Efter återredovisningar är det samlade 

resultatet ett överskott om 9,3 mnkr. 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 januari 2015.  

Dnr 1.2.1.-008-2015. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 

Särskilt uttalande 1 
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), ledamoten Demba Bah m.fl.(MP) 

samt ledamoten Leo Ahmed (V) anmälde ett gemensamt särskilt 

uttalande. 

 

De som bor i våra stadsdelar har fått se sin stad förändras under 8 år 

med den moderatledda alliansen vid makten. Samtidigt som många 
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människor i Stockholm har fått det bättre så har många också fått det 

tuffare. Fler har blivit arbetslösa, fler går ut skolan utan godkända betyg 

och våra stadsdelar har hela tiden blivit tommare efter att flera viktiga 

verksamheter lagts ned eller flyttats. De senaste åren har vi dock sett en 

positiv trend där kulturförvaltningen flyttar ut till Rinkeby, Fryshuset 

till Dalhagsskolan och man startat ett familjens hus, lite i andan av 

familjecentralerna som vi så länge efterfrågat. Det är tydligt att även 

Moderaterna och dess samarbetspartners har känt att vindarna inte 

blåser åt höger och att de måste agera.  

 

Att människor får tillgång till jobb är en av de viktigaste frågorna för 

oss i nya majoriteten. Högerns politik med sänkta skatter och lägre a- 

kassa och minskade anslag till det offentliga har visat sig verkningslöst.  

En verksamhet som drabbades hårt under den första delen av den 

moderatledda alliansens var social omsorg. De senaste årens tillskott 

har inte räckt för att reparera de underskott och utmaningar som har 

skapats.  

 

Under flera år har personalen, framför allt inom delar av social omsorg, 

varit mycket pressad och många har känt att budgeten har styrt istället 

för behoven. Man har till exempel inte hunnit göra varken 

förhandsbedömningar eller utredningar i tid vilket inte är acceptabelt. 

Att det behövs ett mycket mer omfattande förebyggande arbete är alla 

medvetna om. Man kan titta på målen för till exempel ekonomiskt 

bistånd för att se de tydliga skillnaderna på vår stadsdel och resten av 

Stockholm. Målet ”andel barn som lever i familjer som är beroende av 

ekonomiskt bistånd” var satt till 4,0 procent i kommunen, i vår stadsdel 

till 12,5 procent. 2014 landade vi på 11,0 procent vilket gör att vårt mål 

är uppfyllt, frågan är dock om inte målet är alldeles för högt satt.  

 

Äldreomsorgen har efter många år lyckats få budgeten någorlunda i 

balans men frågan är till vilket pris. Många äldre är undernärda, vilket 

också minskar deras motståndskraft vid infektioner och andra 

sjukdomar. Då blir det allvarligt att man inte ens når det lågt satta målet 

att 77 procent ska anse att maten smakar bra. Det har dessutom kraftigt 

försämrats från förra året då utfallet var 66 procent, 2014 var det istället 

56 procent.  

 

Även för verksamheten för fysiskt funktionshindrade finns det 

anledning att känna oro. Flertalet mål som gäller brukarnas nöjdhet 

uppnås inte. Däremot ser det ut att finnas en positiv trend vilket är 

glädjande. 

 

Vi ser också att 248 vårdnadsbidrag har beviljats under året. Det är 

oerhört många fler än i andra stadsdelar och något som med all säkerhet 
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försämrar både barnens och kvinnornas framtidsutsikter. Det är ett 

bidrag som vi är mycket glada över att äntligen kunna avskaffa och som 

inte kan ha varit i linje med Moderaternas arbetslinje. Vi har all 

anledning att vara stolta över våra förskolor i Rinkeby-Kista men 

naturligtvis finns även där utvecklingsmöjligheter. Med tanke på 

avvecklandet av vårdnadsbidraget kan vi också anta att något fler 

föräldrar kommer att söka plats på våra förskolor. 

 

Att Stockholm ska upplevas som en trygg, säker och ren stad är en 

självklar målsättning, desto svårare att nå. Tyvärr har vi en nedåtgående 

trend vilket kommer bli en stor utmaning för den nya majoriteten. 

Ofrivillig deltid är fortsatt ett problem, även om framsteg görs. 

Däremot har sjukfrånvaron blivit högre för andra året i rad. Det skulle 

vara intressant att få veta hur många friskvårdstimmar personalen tar ut 

och hur många som använder friskvårdsbidrag. Det är inget kvitto på 

om arbetssituationen är bra eller dålig, men det skulle kunna ge en 

fingervisning. 

 

Särskilt uttalande 2 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Nya Moderaterna har i två mandatperioder tagit ansvar för Stockholm 

Stads och därmed Rinkeby-Kistas verksamhet och ekonomi. 

Förvaltningen tar i sitt tjänsteuttalande upp de tre övergripande målen 

som Alliansen haft för föregående års budget i kommunfullmäktige. Vi 

känner nu oro för vad som kommer hända med företagandet, valfriheten 

och ordningen i ekonomin när fyra ideologiskt splittrade partier ska 

styra staden och stadsdelen. 

 

Det man kan konstatera med verksamhetsberättelsen är att Rinkeby-

Kista är en stadsdel som ständigt blir bättre, och mycket ska tillskrivas 

andra än politikerna. Taxientreprenörerna som vågar investera och 

anställa nya chaufförer, förskolelärarna som älskar sina jobb och 

undervisar stadsdelens barn och storföretagen vilka ständigt bygger nytt 

och handlar i butiker där ungdomar arbetar. Däremot är inte politiken 

helt fri från samhällsförändringar, och politiken spelar roll. 

 

Högre skatter påverkar arbetslinjen och företagandet. Minskad valfrihet 

påverkar hur skolungdomar och äldre mår. Därför blir det svårt att 

tänka sig en framtid med lika många gröna cirklar som under 

Alliansens tid, alternativt lägre satta mål än föregående styrets. 

 

Vi är nöjda och stolta över hur Alliansen styrt Stockholm och Rinkeby-

Kista, och det understryks av förvaltningens verksamhetsberättelse. 
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§ 9 

Verksamhetsplan med budget för år 2015 

Beslut 
1. Verksamhetsplan med budget för år 2015 fastställs och överlämnas 

till kommunstyrelsen 

2. Nämnden ansöker om ytterstadsmedel om 4,2 mnkr i enlighet med 

vad som redovisas i ärendet 

3. Stadsdelsnämnden begär hos kommunstyrelsen budgetjustering om 

2,0 mnkr för att bedriva ett projekt om förebyggande arbete mot 

bostadslöshet enligt bilaga 7 

4. Nämnden fastställer internpriser enligt vad som redovisas i bilaga 4 

5. Nämnden godkänner omslutningsförändringar enligt vad som 

redovisas i bilaga 5 

6. Nämnden fastställer resultatenheter och ersättningar till dessa enligt 

vad som redovisas i bilaga 6 

7. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Kommunfullmäktige har fastställt fyra övergripande inriktningsmål och 

22 mål för stadsdelsnämndens verksamhetsområden. Nämnden ansvarar 

bl.a. för förskola, socialtjänst, äldreomsorg, omsorg om personer med 

funktionsnedsättning, ekonomiskt bistånd, vissa 

arbetsmarknadsåtgärder, stadsmiljö och förebyggande verksamhet för 

barn och ungdom. De fyra inriktningsmålen är Ett Stockholm som 

håller samman, Ett klimatsmart Stockholm, Ett ekonomiskt hållbart 

Stockholm och Ett demokratiskt hållbart Stockholm. Bland de åtgärder 

förvaltningen föreslår för att uppnå målen kan nämnas att 

trygghetsvandringar ska genomföras för att ge underlag till 

förbättringar, familjehusets verksamhet i Rinkeby ska vidareutvecklas 

och ett familjehus i Husby etableras, matavfall ska minskas genom 

återvinning och användandet av miljöbränsle ska öka. Arbetsfrämjande 

insatser till personer som är beroende av ekonomiskt bistånd ska 

vidareutvecklas. Förvaltningen ska också utveckla det preventiva 

arbetet i syfte att upptäcka, förebygga och motverka våld i nära 

relationer.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 december 2014.  

Dnr 1.1.-001-2015. 

 
Förslag till beslut 
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) yrkade att nämnden ställer sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) yrkade bifall till 

moderaternas förslag. 

 

Ledamoten Burhan Yildiz (FP) yrkade bifall till folkpartiets förslag. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de olika förslagen mot varandra och 

fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 1 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget beslut enligt följande.  

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

 

- Stadsdelsförvaltningens förslag till beslut avslås. 

- Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att återkomma till nämnden 

med en verksamhetsplan i överensstämmelse med vad som anförs i 

detta beslut samt i enlighet med Moderaternas budgetreservation i 

kommunfullmäktige. 

- Därutöver anförs följande. 

 

Ett Rinkeby-Kista för alla. En stadsdel med jobb, kunskap och 

möjligheter 

Nya Moderaternas politik för fler jobb med låg skatt, trygg välfärd och 

ökat bostadsbyggande har stockholmarnas förtroende. Det bekräftas av 

att Moderaterna fortsatt är kommunfullmäktiges största parti. 

 

Visionen för Rinkeby-Kista är en öppen, tillåtande, hållbar och 

framtidsorienterad stadsdel med nya, spännande jobb, en mängd olika 

människor, många företag och företagare. Hit ska studenter komma för 

att både utbilda sig och bo, företag startas och ska få prova sina 

produkter och tjänster på en fri marknad och nyanlända få skapa sina 

nya liv i ett öppet och tolerant Sverige. Mångfalden är en av Rinkeby-

Kistas främsta styrkor. Samtidigt måste föräldrar känna att deras barn 

får en bra utbildning, äldre måste känna sig trygga att handla mjölk 

även på kvällen och unga måste ha ett jobb att gå till. 

 

Vi tror på människors förmåga, mer än på politikens. Vi vill fortsätta att 

utveckla valfriheten. De avgörande besluten ska fattas av 

stockholmarna själva, oavsett om det gäller val av barnomsorg, skola 

och pedagogisk inriktning, vård- och omsorgsboende eller andra 

välfärdstjänster.  
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Medborgarna ska ha frihet och möjlighet att förverkliga sina drömmar 

om ett bra liv. Det personliga ansvaret kan aldrig ersättas av politiska 

beslut. Därför ska politiken riva hinder och skapa förutsättningar istället 

för att bestämma hur stockholmarna ska leva sina liv. Vi ska sträva 

efter att förenkla för invånare och företag i relationerna med staden.  

 

Såväl alla invånare som anställda i Stockholms stad ska bli bemötta 

med respekt och kunskap oavsett etnicitet, kön, religion eller sexuell 

läggning.  

 

All välfärdsverksamhet i Stockholms stad ska hålla en hög kvalitet, 

oavsett utförare. Stockholmarna ska vara trygga med att staden har rätt 

verktyg och metoder för att säkra kvaliteten. Stockholmarna ska alltid 

kunna känna sig trygga med att den service de väljer håller god kvalitet.  

 

Moderaterna tar fasta på att stockholmarna värdesätter kombinationen 

av en tät levande stad och grönområden av hög kvalitet. Vi bygger 

vidare på den trygga, tillåtande och framtidsinriktade staden, som så 

många älskar och allt fler väljer att bo i. Vi gör detta utifrån vår vision 

om att göra Stockholm till världens bästa stad att bo, leva och arbeta i – 

i dag och i framtiden när vi år 2020 når en miljon invånare. 

 

Nya styrets avveckling av arbetslinjen – slår hårdast mot 

ytterstaden 

Genom både kraftigt höjd skatt och ett mer generöst ekonomiskt 

bistånd avvecklar man nu den arbetslinje som Nya Moderaterna övertid 

har byggt upp i Stockholm. Sämre incitament att söka arbete, gå upp 

tidigt på morgonen för att jobba och utbilda sig slår särskilt hårt på 

ytterstaden. Det är därför mycket beklagligt att majoriteten valt en 

bidragslinje istället för fler morötter till arbetsmarknaden.  

 

Fokus när det kommer till ekonomiskt bistånd måste ligga på att minska 

biståndsberoendet och bistå i arbetet med att gå från bidrag till egen 

försörjning. Det är av stor vikt att aktivt följa och utveckla rutiner för 

att motverka felaktiga utbetalningar av ekonomiskt bistånd. Arbetet 

med ekonomiskt bistånd ska utgå från ett tydligt barnperspektiv. 

Stadsdelsnämnden ska i handläggning av ekonomiskt bistånd bedriva 

ett aktivt och evidensbaserat arbete. 

 

Stockholm – en växande storstad i ständig utveckling 

Stockholm ska vara en stad som ingjuter framtidshopp och leder till 

nyskapande, såväl för dem som är födda och uppvuxna här som för dem 

som söker sig hit från andra delar av Sverige och världen. Stockholm 

står sig i dag mycket väl i internationella jämförelser och är en 

dynamisk stad med ett starkt näringsliv och en växande arbetsmarknad. 
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Utmaningen är att även i framtiden klara den allt hårdare internationella 

konkurrensen om arbetskraft och investeringar. 

 

Stockholm kan och ska erbjuda unika livskvaliteter som få andra städer 

kan matcha: ett stort utbud och utmärkt kvalitet i offentligt finansierade 

tjänster, trygghet, en ren och vacker miljö och ett spännande kulturliv. 

Attraktiviteten förpliktigar. Stockholms stad måste ha en ledning som 

har förmåga att både säkerställa byggandet av nya bostäder, 

arbetsplatser och infrastruktur, och samtidigt ta ansvar för att värna 

livsmiljön som finns i parker, grönområden och i närheten av vattnet. 

All den service som invånare i alla åldrar behöver ska vara tillgänglig 

och hålla hög kvalitet. 

 

Stockholm ska vara attraktivt i alla dess delar och utvecklas genom 

förbättrad trygghet, goda utbildningsmöjligheter, tillgång till fler jobb, 

bättre infrastruktur och stadsmiljö.  

 

Stockholms attraktionskraft kommer att i framtiden möjliggöra 

bostadsbyggande på platser som idag inte är ekonomiskt genomförbara. 

Tunnelbaneöverenskommelsen med nya sträckningar och stationslägen 

möjliggör såväl ökade målsättningar för bostadsbyggandet som ökad 

kapacitet i kollektivtrafiken. Vi är särskilt stolta över att 

överenskommelsen rör just den blå linjen vilket kommer Rinkeby-Kista 

till del. 

 

Stadens e-tjänster, av hög kvalitet och service, ska göras mer 

tillgängliga dygnet runt och förenkla stockholmarnas vardag. 

 

Genom jobb får stockholmarna försörjning, men också samhörighet och 

trygghet, vänner och möjlighet till utveckling och välstånd. En skola 

med fokus på kunskap ger Stockholms unga goda förutsättningar för 

fortsatta studier och jobb. Med målsättningen att alla stockholmare ska 

kunna arbeta och utbilda sig utifrån sina egna förutsättningar ska 

Jobbtorgen fortsätta att utvecklas för dem som behöver stöd på vägen 

till egen försörjning.  

 

Stockholm är på väg att bli en miljonstad. Det ställer krav på oss att låta 

staden växa på ett miljövänligt sätt, där vi gör det enkelt för våra 

invånare att göra kloka och miljövänliga val. Stockholm ska även som 

miljonstad vara en stad där parker och grönområden erbjuder 

stockholmarna möjligheter till rekreation. Genom att vi bygger tätare 

kan staden fungera effektivare samtidigt som vi värnar om Stockholms 

träd och gröna oaser.  
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Det ska vara lätt att komma fram i Stockholm. Stockholmarna ska 

enkelt och tryggt kunna ta sig från hemmet till arbetsplatsen, lämna 

barnen på förskolan, träffa vännerna på kvällen eller handla mat efter 

jobbet. 

 

En fortsatt utbyggnad av kollektivtrafiken är nödvändig när staden och 

regionen växer snabbt. Vi vill att Förbifart Stockholm – och på sikt en 

Östlig förbindelse – för bort bilar från dagens hårt trafikerade gator. 

Framkomligheten i staden ska öka genom satsningar på förbättrade 

gångstråk, utbyggt cykelnät, tunnelbana och modern spårväg. 

 

En snabbt växande stad med alla dess utmaningar kräver ett ledarskap 

som klarar att lägga grunden för det Stockholm våra barn och barnbarn 

ska växa upp och leva i. Moderaterna är beredda att ta ansvar för att 

utveckla staden med eftertanke, så att vi kan behålla den goda 

livskvalitet som är kännetecknande för Stockholm – en blå, grön och 

trygg stad, som förenar en tillgänglig, innovativ och urban miljö med 

närhet till vatten och natur. 

 

Förskoleverksamhet 

Rinkeby-Kistas förskolor ska erbjuda en verksamhet som är rolig, 

stimulerande, trygg och utmanande, full av möjligheter. Tiden i 

förskolan ska vara en tid av omsorg och lek och av lustfyllt lärande och 

utgångspunkten ska vara varje barns förmåga, lust och vilja att lära.  

 

Förskoleprogrammet ”Framtidens förskola” ska ange fokus för 

verksamheten. Förskolechefens ledarskap är av avgörande betydelse för 

förskolans kvalitet. Läroplanen för förskolan har förtydligats och 

kompletterats med nya mål när det gäller språkutveckling, matematik, 

naturvetenskap och teknik. Arbetet med matematik och språkutveckling 

ska även fortsättningsvis vara prioriterade områden. 

 

Förskolans fysiska miljö ska väcka nyfikenhet, inspirera och utmana 

barn till utforskande och upptäckande. Miljön både i förskolan och i 

dess närområde ska ge möjlighet till en aktiv utevistelse med fysisk 

rörelse. 

 

Det är viktigt att tillsynen av förskolan fungerar och att verksamheten i 

förskolan håller högsta kvalitet. Om brister upptäcks ska åtgärder vidtas 

skyndsamt.  

  

Alla barn ska ha samma möjligheter till stöd oavsett om de går i 

kommunal eller fristående förskola. Fler specialpedagoger ska finnas 

tillgängliga för att handleda resurspersoner i förskolan samt pedagoger 

som har barn i behov av särskilt stöd. Moderaterna föreslår i 
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budgetreservationen i kommunfullmäktige att ett försök med mobil 

enhet med specialpedagoger ska erbjudas förskolorna. 

 

Det är angeläget att förskolan har en bra kompetens om barns 

språkutveckling och kan stödja flerspråkighet hos barn med annat 

modersmål än svenska, vilket är synnerligen viktigt för en stadsdel som 

Rinkeby-Kista. 

 

Full etableringsfrihet ska gälla för fristående förskolor och pedagogisk 

omsorg. Moderaterna vill se en mångfald bland utförare och olika 

pedagogiska verksamheter. Föräldrar ska ha tillgång till god 

information om olika utförare och olika former av barnomsorg för att 

kunna göra ett aktivt val. Det är viktigt att stadsdelsnämnden verkar för 

att det ska finnas många alternativ och pedagogiska inriktningar att 

välja mellan. 

 

I dag arbetar många stockholmare utanför traditionell kontorstid. 

Staden ska säkerställa att de som har ett fastställt behov av barnomsorg 

utanför stadens ramtider (06:30–18:30) får möjlighet till detta i enlighet 

med stadens gällande regelverk och inom ramen för 

barnomsorgsgarantin. Därför vill vi också fortsätta med fortsatt utbyggd 

nattisverksamhet som Alliansen tog initiativ till under 2014. 

 

Äldreomsorg 

Äldreomsorgen ska hålla hög kvalitet. Mångfald och valfrihet inom 

äldreomsorgen garanterar rätten för de äldre att kunna känna sig trygga 

med att omsorgen ska uppfylla deras individuella behov och ta hänsyn 

till deras personliga önskemål. Det är viktigt att äldre bemöts med 

respekt och att de ges möjlighet att påverka sin egen livssituation och 

omsorg.  

 

De boendeformer som erbjuds stadens äldre ska vara anpassade efter 

individuella behov. Servicehusen ska kvarstå som en av flera 

boendeformer så länge efterfrågan finns. Vid biståndsbedömning ska 

särskild hänsyn tas till hög ålder kombinerat med ensamhet. 

 

Tekniska hjälpmedel erbjuder nya möjligheter att underlätta för äldre 

och deras anhöriga att använda sin valfrihet och enkelt kunna välja 

mellan olika utförare. Alla biståndsbedömare ska därför ges tillgång till 

läsplatta som arbetsredskap för att genom e-tjänsten Hitta service ge 

stöd att välja äldreomsorg utifrån individuella behov och önskemål. 

 

Kunskap om demenssjukdom ska stärkas på stadens demensboenden. 

För att stärka kompetens och kvalitet i vård och omsorg för personer 

med demens och deras anhöriga föreslår Moderaterna att ett 
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pilotprojekt inleds där medarbetarna erbjuds certifiering enligt 

Silviahemmets utbildningscertifiering. 

 

Äldres utsatthet ska uppmärksammas och motverkas. 

Stadsdelsnämnden ska tillsammans med de lokala brottsförebyggande 

råden, lokala pensionärsrådet, polisen och äldrenämnden fortsätta att 

samordna arbetet för att stoppa våld och övergrepp mot äldre och 

därmed minska äldres oro och utsatthet. 

 

En central del i äldreomsorgen är även pargarantin som Moderaterna 

implementerade i Stockholm under föregående mandatperiod. Vi vill 

fortsätta möjliggöra för äldre att bo tillsammans även om bara en i 

äktenskapet är sjuk. Det är viktigt i vårt arbete för att öka valfriheten i 

äldreomsorgen. 

 

Stöd och service till personer med funktionsnedsättning 

Alla människor ska tillförsäkras integritet, självbestämmande och 

delaktighet oavsett om de har en funktionsnedsättning eller inte. 

Människor med funktionsnedsättning ska, så långt det är möjligt, ha 

samma möjligheter som alla andra att leva ett självständigt liv och ha 

ett arbete att gå till. Personer med funktionsnedsättning ska ha rätt att 

själva välja boende och korttidsboende samt utförare av daglig 

verksamhet, hemtjänst, ledsagning, avlösning och personlig assistans. 

 

Stadens arbete ska präglas av ett tydligt fokus på individen. Alla 

personer med funktionsnedsättning ska erbjudas en god omsorg, stöd 

och service. Insatserna ska utformas med respekt för den enskildes 

önskemål och syfta till att skapa förutsättningar för självständighet och 

delaktighet i samhället. 

 

Individ- och familjeomsorg inklusive socialpsykiatri  

Socialtjänstens arbete ska grundas på respekt för den enskilda 

individens önskemål och val. Den enskilde ska också ha inflytande över 

och vara delaktig i utformandet av sin insats. Arbetet ska baseras på 

kunskaper och erfarenheter där metoder och insatser ska vara 

evidensbaserade och visa på goda resultat.  

 

Barns delaktighet i utredningsarbetet är ett viktigt utvecklingsområde 

som fortsatt ska prioriteras. Stadsdelsnämnden ska prioritera 

uppföljning av placerade barn och unga samt barn som lever med våld i 

nära relationer. Samverkan mellan skolan och socialtjänsten ska 

intensifieras för att uppnå en tydligare helhetssyn. 

Föräldrastödsprogram som Komet och ABC ska erbjudas föräldrar i 

förebyggande syfte. Även tonårsföräldrar. Stadens uppsökande arbete 

med bland annat fältassistenter ska fortgå och utökas. 
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Det drogförebyggande arbetet ska fortsatt prioriteras. Obligatoriska 

föräldrasamtal ska hållas senast efter 24 timmar när en påverkad 

minderårig påträffats av polis eller socialtjänst eller när en ungdom 

anmäls för brott. Arbetet med sociala insatsgrupper är prioriterat och 

samtliga stadsdelsnämnder ska använda denna arbetsmetod. 

 

Arbetet mot hemlöshet ska vara långsiktigt och stadsdelsnämnden ska 

prioritera det förebyggande arbetet för att undvika att personer hamnar i 

hemlöshet, exempelvis genom budget- och skuldrådgivning. 

Stockholms stads program för att motverka hemlöshet ligger till grund 

för stadens arbete. Under de senaste åren har en markant ökning skett 

av antalet personer från andra EU-länder och tredjelandsmedborgare 

som vistas i Stockholm utan försörjning och boende. Detta kräver ett 

ökat behov av insatser från socialtjänsten, speciellt när det gäller barn, 

bland annat i form av uppsökande verksamhet samt insatser från ideella 

föreningar. 

 

Arbetet mot våld i nära relationer ska fortsatt prioriteras. Det ska finnas 

ett tydligt barnperspektiv i alla utredningar av vuxna som utsätts för 

våld alternativt vuxna som utövar våld. Det ska alltid inledas en 

utredning när socialtjänsten får kännedom om att ett barn lever med 

våld i nära relation. 

 

Stadsmiljöverksamhet  

Upplevelsen av stadsdelen och Järvafältet som en grön, ren och snygg 

stad ska öka. Rinkeby-Kista ska vara klotterfritt och det ska vara rent 

och städat på allmänna platser såsom gator, torg och parker. Städning 

och tömning av offentliga papperskorgar ska ske inom 24 timmar efter 

anmälan. 

 

Tillgänglighetsfrågorna ska vara en naturlig beståndsdel i den dagliga 

verksamheten. Lekplatser ska utformas så att barn med 

funktionsnedsättning kan använda dem och parkvägar och parkbänkar 

ska tillgänglighetsanpassas. 

 

Stadsdelsnämnden ska fortsätta arbetet för idéburen stadsförbättring. 

Målet är att använda stadsrummet mer genom att förbisedda delar av 

stadsmiljön och fastigheter öppnas för utvecklingsprojekt i begränsad 

skala som ger stockholmarna en möjlighet att påverka sin närmiljö. Det 

kan handla om att ta en oanvänd gräsyta mellan fastigheter i bruk för 

stadsodling, att temporärt tomma lokaler används som gallerier och 

scener eller att ogästvänliga betong- och asfaltsytor rustas upp för att 

kännas välkomnande och kunna utnyttjas som offentliga platser. 
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Arbetsmarknadsåtgärder  

Stadsdelen ska planera för att erbjuda ungdomar i Rinkeby-Kista 

feriearbeten under både sommar- och vinterferier. I Moderaternas 

budgetreservation i kommunfullmäktige avsätts 50 miljoner kronor 

centralt för en särskild satsning på feriearbeten. Staden ska samverka 

med det privata näringslivet för att företag ska ta emot fler 

feriearbetande ungdomar.  

 

Invandring berikar Stockholm. Det är positivt, välkommet och 

nödvändigt att människor söker sig till Stockholm. Den som kommer 

till Stockholm från ett annat land ska få en reell möjlighet till 

etablering. Därför måste mottagandet av nyanlända syfta till 

integration, arbete och delaktighet. 

 

Reservation 2 
Ledamoten Burhan Yildiz (FP) reserverade sig mot beslutet till förmån 

för eget beslut enligt följande.  

 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd beslutar 

 

att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut 

 

att därutöver anföra följande 

 

Inledning 

 
Folkpartiets Stockholm är den plats i Sverige, Europa och världen där 

varje individ oavsett bakgrund är mest fri att forma sin egen framtid och 

att bidra till samhällets framåtskridande. I en växande stad, som ska 

fungera bra för människor i alla åldrar och med olika livsstilar, krävs att vi 

skapar förutsättningar för människor att själva utforma sina liv från 

förskolan till äldreboendet och allt däremellan. Både staden och samhället 

ska vara öppet, transparent och tolerant för människors olika 

livssituationer och olika livsval. 

 

Förskola 

 

Förskolan är det första steget i det livslånga lärandet och är för många 

barn det första steget mot att bli en alltmer självständig individ som kan 

utveckla sina egna förmågor och intressen. Tiden i förskolan ska vara 

en tid av omsorg, lek och av lustfyllt lärande och utgångspunkten ska 

vara varje barns förmåga, lust och vilja att lära. Stockholms stad ska 

erbjuda förskolor med hög kvalitet, kvalificerad pedagogik och stor 

valfrihet. 
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Under de två gångna mandatperioderna har förskolan varit en av 

stadens allra mest uppskattade verksamheter, med några av landets 

minsta barngrupper, genomgående en hög kvalitet och en stor mångfald 

i pedagogiska inriktningar. Vi ska värna detta och utveckla valfriheten 

så att det blir enklare för föräldrar att välja förskola och att kunna vara 

trygga med att förskolan håller en hög kvalitet.  

 

Tyvärr styrs dock Stockholm nu av en majoritet som varken satsar på 

förskolan eller värnar valfriheten. Mer än 18 000 barn går i fristående 

förskoleverksamhet i Stockholm. Många av dessa verksamheter hotas 

nu av den rödgröna regeringen och den rödgrönrosa 

Stockholmsmajoriteten. Vi säger nej till de rödgrönrosas hot om 

minskad valfrihet. Folkpartiet står upp för valfrihet för föräldrar och 

barn och för en förskola i världsklass.  

 

Den nya majoritetens budget innebär ytterst magra påslag till 

förskolorna, som riskerar att leda till kvalitetsförsämringar och större 

barngrupper. Det är inte att ta ansvar för förskolan. I Folkpartiet 

liberalernas förslag till budget för 2015 satsar vi 38,1 mnkr mer än 

majoriteten på stadsdelarnas förskoleverksamhet. För Rinkeby-Kista 

del skulle det innebära ett välkommet resurstillskott som möjliggjorde 

fortsatt små barngrupper, kvalitetsförbättringar och löneökningar för 

förskollärarna.   

 

För att öka andelen förskollärare på våra förskolor ska Stockholm 

vidare arbeta aktivt med att öka förskolläraryrkets attraktionskraft. Vi 

vill därför att staden under 2015 inför karriärtjänster för förskollärare 

efter samma modell som gäller för förstelärare i grund- och 

gymnasieskola. Ett första steg blir att över staden tillsätta 50 tjänster 

som förste förskollärare. Utgångspunkten ska alltid vara att det handlar 

om permanenta tjänster. 

 

Socialdemokraterna gick till val på att hela deras då föreslagna 

skattehöjning på 15 öre skulle gå till förskolan och skolan. Sedan kom 

de till makten. Skattehöjningen blev större och satsningarna mindre. 

Trots allt tal om satsningar på förskolan och skolan sätts de istället på 

bantningskur. Det är inte något vi tänker acceptera. Förskolan ska vara 

fri från gifter och kemikalier som kan påverka barn negativt. Därför ska 

stadsdelen prioritera att implantera n kemikalieplanen och med hjälp av 

kemikaliecentrum ta fram en särskild åtgärdsplan för att uppnå en 

giftfri förskola. Genom riktade informationsinsatser ska stadsdelen göra 

det lätt för föräldrar med barn i förskoleåldern att välja miljösmarta 

förskolor. På så sätt kan vi också höja branschstandard. 

Kemikaliefrågan bör särskilt beaktas i samband med renovering och 

nyproduktion av förskolor. Det bör ske i nära samverkan med SISAB 
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och med tillvaratagande av stadens erfarenheter från tidigare uppförda 

miljö-och Svanenmärkta skolbyggnader.  

 

 
 

Barn, kultur och fritid 

 

Alla barn ska kunna delta i fritids- och idrottsaktiviteter på lika villkor. 

Hade Folkpartiets budget gällt så hade stadsdelarna fått resurser för att 

utvidga fritidspengen för barnfamiljer med ekonomiskt bistånd till en 

bredare åldersgrupp. Vi tror att pengarna hade gjort mycket mer nytta 

för detta ändamål än att anställa byråkrater i form av kultursekreterare. 
 

Äldreomsorg 

 

För Folkpartiet är det en självklarhet att äldre fortsätter att vara individer 

hela livet. Det är viktigt att stadsdelsnämnden ständigt prioriterar äldres 

valfrihet och självbestämmande. Äldre ska ha större möjligheter att delta i 

aktiviteter och få komma ut. Stadsdelsnämnden ska se till att det finns 

verksamheter för äldre som håller öppet även på sommaren och under 

storhelgerna, då många är som ensammast. Stadsdelsnämnden ska ge stöd 

till föreningar att erbjuda verksamheter på sommaren. 

 

Hade Folkpartiets budget gällt så hade Rinkeby-Kistastadsdel fått 1,7 

mnkr mer i pengar till äldreomsorgen.  

 

Alla har rätt till ett bra boende. Vi vill låta alla äldre över 85 år som så vill 

få plats på servicehus eller vård- och omsorgsboende. Nu får stadens äldre 

istället ett ”trygghetslöfte” av ytterst oklar halt och med mycket svag 

finansiering. Servicehusens framtid är fortfarande extremt osäker. 

 

Folkpartiet sätter kvalitet före ideologi. Den nya majoriteten har genomfört 

ett antal ideologiskt motiverade återkommunaliseringar av äldreboenden i 

olika delar av staden. Undantagslöst har de boenden som tagits tillbaka i 

egen regi varit välfungerande och väl omtyckta, och undantagslöst har 

motiveringen från majoritetens sida varit ytterst bristfällig. 

 

Undernäring hos äldre är en dold folksjukdom. Självklart ska man som 

äldre kunna välja mellan olika rätter om man får mat via hemtjänsten eller 

på boendet. 

 

Arbetsmarknad och ekonomiskt bistånd 

 

Som ett resultat av Alliansens målmedvetna arbete är antalet personer 

med ekonomiskt bistånd i staden rekordlågt. Det är viktigt att 
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stadsdelsnämnden i samverkan med arbetsmarknadsnämnden fortsätter 

att arbeta för att slussa personer från bidrag till arbete. 

 

Hade Folkpartiets budget gällt så hade stadsdelarna fått resurser för att 

låta personer med ekonomiskt bistånd behålla 35 procent av intjänad 

arbetsinkomst utan att det hade påverkat rätten till bistånd. 

 

Unga vuxna ska kunna påbörja ett självständigt liv, inte behöva försörja 

sina föräldrar. Vi vill att unga under 21 år som bor hemma hos sina 

föräldrar ska kunna tjäna ett obegränsat belopp utan att det påverkar 

den övriga familjens rätt till försörjningsstöd. 

 

Stadsdelsnämnden ska fortsätta satsningen på feriejobb och fördjupa 

dialogen med det privata näringslivet. Hade Folkpartiets budget gällt så 

hade stadsdelsnämnden fått resurser för att även börja erbjuda feriejobb 

på helgerna. 

 

Stadsdelsnämnden ska vara en attraktiv arbetsgivare för framtidens 

arbetskraft. Nämnden ska börja anställa studenter enligt den modell för 

studentmedarbetare som finns i ett flertal länder, där studenter arbetar 

några timmar i veckan vid sidan om sina studier, med uppgifter som 

ligger i linje med studierna. 

 

Stadsdelsnämnden ska börja anställa ungdomar enligt det avtal om 

yrkesintroduktionsanställningar som nåtts mellan arbetsmarknadens 

parter. 
 

Omsorg om personer med funktionsnedsättning 

 

För Folkpartiet är det en självklarhet att personer med 

funktionsnedsättning ska ha möjlighet att leva som andra. 

 

Bedömningen av stöd och service till personer med funktionsnedsättning 

måste bli mer likvärdig och rättssäker. Handläggarna måste få möjlighet 

till ökad specialisering inom en viss typ av funktionshinder. 

 

Hade Folkpartiets budget gällt så hade deltagare i daglig verksamhet fått 

höjd habiliteringsersättning, friskvårdsbidrag och möjlighet till friskvård 

på arbetstid. Vi hade höjt beloppsgränsen för ledsagares omkostnader och 

tydliggjort riktlinjerna för att bland annat säkerställa föräldrars rätt till 

ledsagning till barnens aktiviteter. 

 

Individ- och familjeomsorg 

 

Situationen för många socialsekreterare är pressad, och 

personalomsättningen är för hög. Att bara skjuta till mer pengar räcker 
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inte. För att behålla socialsekreterarna krävs att stadsdelsnämnden arbetar 

aktivt och ambitiöst med ledarskap, handledning och karriärmöjligheter. 

Precis som i andra yrken där man arbetar med människor i utsatta 

situationer är möjlighet till handledning och professionellt stöd viktigt. 

Den nya majoriteten uppvisar en påfallande brist på snabb och aktiv 

handling. 

 

Hemlösheten måste bekämpas genom tidiga insatser. Vi föreslår att 

stadsdelsnämnden inrättar en funktion som hyresrådgivare, för att tidigt 

hjälpa familjer som riskerar vräkning. Socialtjänsten bör fördjupa dialogen 

med privata och kommunala hyresvärdar för att kunna ingripa tidigt. 

 

Utsatta barn måste få ökat stöd. Samarbetet mellan skola och socialtjänst 

måste fördjupas, och socialtjänsten måste öka kunskapen om ungas 

utsatthet på nätet. Stadsdelsnämnden bör inrätta en särskild funktion som 

fältassistent på nätet. 

 

Trygghet 
 
Det är viktigt att stadsdelsnämnden arbetar övergripande kring 

trygghetsfrågorna i nära samarbete med föreningar, polis, brandförsvar, 

fastighetsägare och föräldrar. Prioriterade områden inkluderar arbetet mot 

olaglig mopedkörning, snabb bortforsling av utbrända bilar och bättre 

möjligheter för medborgarna att anmäla klotter, trasig belysning och andra 

brister i stadsmiljön. 

 

Våld i nära relationer måste uppmärksammas. Hemtjänstpersonal bör 

utbildas i att våga se och våga anmäla våld i nära relationer som drabbar 

äldre. Stadsdelsnämnden ska föra en dialog med hyresvärdar och 

uppmuntra dem att ansluta sig till projekt till mot våld i hemmet, till 

exempel projektet Huskurage. 

 

I övrigt hänvisar vi till Folkpartiets budgetreservation i 

kommunfullmäktige. 

 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), ledamoten Demba Bah m.fl. (MP) 

samt ledamoten Leo Ahmed (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Den verksamhetsplan och budget som föreslås innebär satsningar inom 

viktiga områden, bland annat på äldreomsorgen, personer med 

funktions-nedsättningar och arbetsmarknadsfrågorna. Vi är dock 

medvetna om att för att kunna svara mot de behov som finns inom 

Järvaområdet behövs en fortsatt utveckling och förstärkningar inom 

flera områden de kommande åren. 
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Många av de viktiga frågorna ligger utanför vårt ansvarsområde som 

stadsdelsnämnd, men är desto viktigare att lyfta. Till stor del ligger 

arbetsmarknadsfrågorna på stat och kommunen centralt, likaså bostads- 

och utbildningsfrågor. Samtliga är helt centrala i utvecklingen av vår 

stadsdel. 

 

Nämnden och förvaltningen står inför stora utmaningar. Det gäller bl.a. 

inom hemtjänsten där den kommunala utförandeorganisationen behöver 

återuppbyggas för att motsvara de krav som ställs när det inte längre är 

privata utförare som ska tillhandahålla tjänster till de som inte gör ett 

aktivt val av utförare. De stora utmaningarna ligger dock i systemet 

som byggts upp under de år som varit som nu gör att vi bara i vår 

stadsdelsnämnd har ca 80 utförare som erbjuder sina tjänster inom 

hemtjänsten. Ett system som är ineffektivt, i det närmaste omöjligt att 

kontrollera och som dessutom gör det svårt för den enskilda i en 

valsituation. 

 

Samtidigt som vi vill ha realistiska målsättningar så vill vi också ha mål 

som överensstämmer med de mål som sätts för staden som helhet. Att 

ha väldigt stora skillnader i målsättningar för olika stadsdelar kan inte 

på sikt vara rimligt.  

 

En viktig målsättning för år 2015 är att öka antalet flickor som besöker 

fritidsgårdarna i Rinkeby-Kista stadsdel. Två alternativa metoder är 

strävan efter att inkludera flickor i ordinarie verksamhet kontra att ha 

separata verksamheter. Vi ser tydliga fördelar med att inkludera 

flickorna i ordinarie verksamhet och strävar naturligtvis mot ett 

jämställt samhälle där flickor och pojkar kan ta del av våra 

fritidsverksamheter på samma villkor. Samtidigt vet vi att det inte ser ut 

så idag och då kan man fråga sig om det inte är viktigare att erbjuda en 

egen fysisk plats? Med detta vill vi ge förvaltningen i uppdrag att 

utreda de två olika metodernas fördelar respektive nackdelar. Vi vill att 

förvaltningen återkommer med förslag till strategi och också redovisar 

motiven till föreslagen strategi. Med det vill vi även att förvaltningen 

redovisar vilka ekonomiska resurser som krävs för att utöka befintlig 

verksamhet/starta ny verksamhet för att få fler flickor att besöka 

verksamheterna. 

 

Ett annat område där vi vill se över möjligheter till förändring är 

föreningsstödet. Rinkeby-Kista stadsdel har ett rikt och mångsidigt 

föreningsliv där de organisationerna och människorna bakom dem är ett 

viktigt komplement till stadsdelens och kommunens egna arbete. Idag 

ger kommunen olika typer av föreningsstöd till exempelvis 

idrottsföreningar, barn & ungdomsföreningar och pensionärsföreningar. 

Det finns dock behov av att utreda möjligheterna till att komplettera det 
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föreningsstöd som redan finns. Det är viktigt att föreningar som får 

ekonomiskt stöd till verksamhet bidrar till ett mer demokratiskt, 

jämställt och socialt och ekonomiskt hållbart samhälle.   Vi vill därmed 

att ge förvaltningen i uppdrag att föreslå reviderade riktlinjer för 

bidragsgivning till det lokala föreningslivet i enlighet med vad som 

anges i stadens budget för 2015 och i enlighet med ovan förda 

resonemang. 

 

Sist men inte minst har vi ett uppdrag på förskolans område. Förskolans 

behov av kompetent personal är avgörande för kvaliteten i 

verksamheten.  

Samtidigt kan det vara svårt och komplicerat att rekrytera personal och 

ännu svårare är det att bemanna upp de dagarna när någon av 

barnskötarna eller förskolelärarna är frånvarande. Timanställda kan 

fylla vissa behov men klarar sällan av att stå för kontinuitet i 

verksamheten. 

 

Det finns goda exempel i vår omgivning hur man kan organisera 

bemanningen och samtidigt göra det på ett sätt som fyller kraven på 

hög kvalitet. Ett sätt är att bygga upp en egen vikariepool. Men en 

sådan vikariepool får inte vara en "slasktratt", tvärtom bör en sådan 

vikariepool bygga på att alltid erbjuda korttidsvikarier med hög 

kompetens.  

 

Det finns flera exempel på hur man arbetat med denna fråga. Järfälla 

kommun hade sina superpoolarna, en för äldreomsorgen och en för 

förskolan. Grunden för superpoolarna var att anställningsformen var en 

tillsvidareanställning och de täckte korttidsfrånvaro i kommunens 

verksamheter. Karolinska universitetssjukhuset startade ett eget 

"bemanningsföretag" redan på 90- talet för att mota de höga 

kostnaderna för inhyrd personal. Man startade i liten skala med 10 

undersköterskor, återigen med fast anställning, högre kompetenskrav 

men de fick också högre lön eftersom kravet var att täcka 

korttidsfrånvaro över hela sjukhuset. Denna verksamhet har vuxit till 

fler undersköterskor men nu finns även sjuksköterskor i verksamheten.  

 

Vi vill därmed ge förvaltningen i uppdrag att utreda behovet av en 

vikariepool för förskolan i stadsdelen och där beräkna hur många 

anställda det skulle behövas för att täcka för korttidsfrånvaron på de 

kommunala förskolorna. Vi vill också få svar på om det finns juridisk 

möjlighet att även erbjuda tjänsten till de enskilt drivna förskolorna 

samt utreda kostnaden för en vikariepool, till att börja med i liten skala. 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Tommy Deogan (C) anmälde ett ersättaryttrande. 
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Verksamhetsplanen med budget för år 2015 bygger på majoritetens 

budget som beslutades i fullmäktige i december. Hade jag haft rösträtt 

hade jag inte deltagit i beslutet utan hänvisar till Centerpartiets 

budgetreservation i fullmäktige.  

 

Centerpartiet står för en närodlad politik där beslut ska fattas så nära 

människor som 

möjligt. Vi har en vision om ett Stockholm och Rinkeby-Kista som är 

livfullt, öppet och grönt. En stad och stadsdel där företagsamhet frodas, 

människor upplever frihet och alla är välkomna. 

 

Vi vill ha ett frihetligt Stockholm där människors egen vilja och rätt att 

välja kvalitativ verksamhet står i centrum. Rinkeby-Kistas valfrihet ska 

vara styrande för all verksamhet, medborgarens behov stå i centrum och 

människors idéer för hur staden ska byggas och utvecklas tas om hand. 

Genom valfrihet skapas konkurrens vilket i sin tur leder till bättre 

kvalitet, fler småföretagare, tillväxt och mångfald. Rätten att välja 

kvalitativ skola, vård och omsorg bör vara grundläggande. Likaså skall 

psykvård, missbruksvård -och annan social hjälp samt stöd vara 

prioriterade områden.  

 

Stockholm ska också vara en ledande förebild för ett modernt samhälle 

som är miljöanpassat och långsiktigt hållbart. En stad där ekonomisk 

tillväxt ger förutsättningar för effektiv politik mot 

klimatförändringarna. En stad där grönska får frodas och där tät 

bebyggelse ger svaret både på bostadsbristen och klimatutmaningar.  

 

För Rinkeby-Kista önskar Centerpartiet särskilt att:  

 

- Stadsdelens Kvinnojourer skall erhållas långsiktigt tryggare 

ekonomiska medel, även  ifrån Stadsdelsförvaltningen, istället för 

som det är i dagsläget - varierande nivåer av ekonomiska resurser 

ifrån år till år. Samt att dessa skall vara oberoende på huruvida 

Kvinnojourernas lägenheter för tillfället nyttjas eller. Idag fås 

endast ekonomiskt stöd de dygn lägenheterna nyttjas, vilket är en 

oerhört osäker och ostabil form av stöd.  

- Regelbunden kompetensutveckling erbjuds all skol -och 

förskolepersonal, samt ledning, inom olika teman, exempelvis, 

giftfri miljö, radikalisering, extremism och sociala risker, 

varningssignaler samt kommunikation och samverkan.  

- Idéburen stadsförbättring, där Rinkeby-Kistaborna själva ges 

möjlighet till att påverka sin omgivning.  

- I övrigt hänvisas till Centerpartiets budgetförslag för 

kommunfullmäktige 
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§ 10 

Detaljplan för begravningsplats i Järva friområde i 
stadsdelen Akalla (S-Dp 2006-16107) 

Beslut 
1. Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen 

2. Omedelbar justering 

 

Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har upprättat en detaljplan för en 

begravningsplats i Järva friområde på och invid Granholmstoppen. 

Planen syftar till att möjliggöra en begravningsplats med utrymme för 

totalt ca 20 000 gravar varav ca 10 000 kistgravar, minnes-lundar, en 

servicebyggnad och två ceremonibyggnader. Förvaltningen vidhåller 

uppfattningen att ur ett Rinkeby-Kista-perspektiv hade någon av övriga 

diskuterade platser varit bättre vad avser tillgänglighet till 

kulturreservatet, rekreationsvärden m.m. För att förvaltningen ska 

kunna dela stadsbyggnadskontorets bedömning att konsekvenserna för 

hela planområdets friluftsintressen blir positiva, krävs att staden i 

planområdets närhet finner en alternativ plats för disc-golfen samt 

utformar begravningsplatsen så att den samtidigt kan tillåta fortsatt 

skärmflygning och pulkaåkning på Granholmstoppen.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 januari 2015. 

Dnr 1.5.3.-634-2014. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), ledamoten Demba Bah m.fl. (MP) 

samt ledamoten Leo Ahmed (V) anmälde ett gemensamt särskilt 

uttalande. Ledamoten Burhan Yildiz (FP) anslöt sig till 

socialdemokraternas, miljöpartiets och vänsterpartiets särskilda 

uttalande.  

 

Vi i majoriteten ansluter oss till förvaltningens förslag till beslut. Vi 

hade dock föredragit att staden valt alternativet Hägerstalund för den 

föreslagna begravningsplatsen. 

 

Med den nu föreslagna placeringen begränsas den nuvarande 

användningen av Järvafältet som rekreationsområde för Järvaborna. Vi 

vill därför särskilt understryka förvaltningens synpunkter om att det 
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även fortsättningsvis finns en discgolfbana med kaféverksamhet. 

Begravningsplatsen måste också utformas så att Granholmstoppen även 

framöver kan användas för pulkaåkning och skärmflygning. 

 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
29 januari 2015 

Blad 33 

 

  

§ 11 

Förändrad organisation för centralt verksamhetsstöd för 
Paraplysystemet 

Beslut 
1. Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen 

2. Omedelbar justering 

 

Ärendet 
Paraplysystemet är stadens it-baserade verksamhetsstöd inom 

socialtjänsten, omsorgen om personer med funktionsnedsättning samt 

äldreomsorgen. Stadsdelsnämnderna har utbildningsansvaret för nya 

användare samt användarstöd till befintliga användare av 

Paraplysystemet. Stadsledningskontoret föreslår att ansvaret för detta 

stöd överförs från stadsdelsnämnderna till socialnämnden. 

Förvaltningen anser att ansvaret för dels introduktionsutbildning för 

nya användare och utbildningsmateriel, dels verksamhetsutveckling av 

systemet bör åvila kommuncentrala instanser. Men förvaltningen anser 

att stadsdelsnämnderna även fortsättningsvis behöver ansvara för det 

dagliga stödet till användarna. Det bör därför inte bli aktuellt att i 

budget 2016 överföra resurser för detta från stadsdelsnämnderna till 

socialnämnden. De gemensamma satsningar som krävs bör täckas av 

kommuncentralt avsatta medel.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 januari 2015.  

Dnr 1.5.1.-703-2014. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 12  

Alkoholservering gällande restaurang ZAN  

Beslut 
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan från Zhan 

Restaurang AB om serveringstillstånd för spritdrycker, vin, starköl och 

andra jästa alkoholdrycker i enlighet med vad som redovisas i ärendet.  

 

Ärendet 
Ägaren till restaurang ZAN i Kista Galleria ansöker om tillstånd för 

alkoholservering för allmänheten måndag-söndag klockan 11:00-01:00. 

Restaurangen ligger i Kista Galleria (Brandesgången mittemot 

McDonald´s). Förvaltningen föreslår att Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

tillstyrker ansökan om serveringstillstånd. Under förutsättning att 

lagstadgade ordningsföreskrifter och åldersgränser för 

servering/försäljning av alkohol, tobak och spel följs bör inga 

olägenheter uppstå. Förvaltningen föreslår även att ägare och personal 

genomgår en utbildning i ansvarsfull alkoholservering.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 januari 2015.  

Dnr 1.5.2.-708-2014. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 13  

Inkomna skrivelser till nämnden från förtroendevalda 

Inga inkomna skrivelser fanns att anmäla.  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
29 januari 2015 

Blad 36 

 

  

§ 14 

Konferenser och utbildningar 

Ordföranden Mia Päärni (S) informerade nämnden om inkomna 

inbjudningar till följande utbildningar: 

 
 Stadsdelsförvaltningens utbildningsdag för nämnden den 3 februari 

i förvaltningshuset, Borgarfjordsgatan 14 i Kista.  

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner att ersättning för förlorad arbetsinkomst 

och dagarvode utgår vid deltagandet. 

 

 Sveriges kommuner och landstings (SLK) nätverk för 

förtroendevalda som vill utveckla medborgardialogen.  

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att anmäla Hugh Sindi (S) och Sten 

Collander (M) till nätverket.  

 

Stadsdelsnämnden godkänner att ersättning för förlorad arbetsinkomst 

och dagarvode utgår vid deltagandet. 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
29 januari 2015 

Blad 37 

 

  

§ 15 

Postlista 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 5 december 2014 till och med 

den 14 januari 2015.  
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§ 16 

Protokoll från lokala pensionärsrådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Ärendet 
Pensionärsrådets protokoll från den 11 december 2014. 
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§ 17 

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna 

 

Ärendet 
Funktionshinderrådets protokoll från den 4 december 2014. 
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§ 18  

Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna 

 

Ärendet 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2014-12-16 Beslut att ta del av 

personakter för 

forskningsändamål 

Dnr: 2.8.-734-2014 

Beviljas Ulrika Axelsson 

verksamhetsområdesche

f 

2014-12-16 Lista på nyanställda under 

oktober och november 

2014. Dnr: 2.3.1.-050-2015 

 Respektive 

verksamhetsområdesche

f 

2015-01-20 Överenskommelse om 

upphörande av anställning 

Pnr 571111-2325 

 Olle Johnselius  

stadsdelsdirektör 

2014-12-16 Tillsynsärende i fråga om 

åtgärd enligt 20 § andra 

stycket tobakslagen 

(1993:581) 

Dnr: 1.3.1.-738-2014 

Inledd utredning Kajsa Björnson 

Handläggare för 

Preventionsenheten 

2014-12-16 Tillsynsärende i fråga om 

åtgärd enligt 20 § andra 

stycket tobakslagen 

(1993:581) 

Dnr: 1.3.1.-739-2014 

Inledd utredning Kajsa Björnson 

Handläggare för 

Preventionsenheten 

2014-12-16 Tillsynsärende i fråga om 

åtgärd enligt 20 § andra 

stycket tobakslagen 

(1993:581) 

Dnr: 1.3.1.-740-2014 

Inledd utredning Kajsa Björnson 

Handläggare för 

Preventionsenheten 

2014-12-16 Tillsynsärende i fråga om 

åtgärd enligt 20 § andra 

stycket tobakslagen 

(1993:581) 

Dnr: 1.3.1.-741-2014 

Inledd utredning Kajsa Björnson 

Handläggare för 

Preventionsenheten 

2014-12-16 Tillsynsärende i fråga om 

åtgärd enligt 12b § 

tobakslagen (1993:581) 

Dnr: 1.3.1.-742-2014 

Inledd utredning Kajsa Björnson 

Handläggare för 

Preventionsenheten 
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§ 19 

Inkomna skrivelser, rapporter med mera som kommit till 
stadsdelsnämnden eller upprättats inom förvaltningen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Ärendet 
1. Sveriges Kommuner och Landstings cirkulär 14:57, Ett nytt förslag 

till arbetsordning för fullmäktige 

 

2. Sveriges Kommuner och Landstings cirkulär 14:58, Ett förslag till 

reglemente för styrelsen och övriga nämnder 

 

3. Sveriges Kommuner och Landstings cirkulär 14:59, 

Budgetförutsättningar för åren 2014-2018 

 

4. Sveriges Kommuner och Landstings cirkulär 14:60, 

Överenskommelse om Bestämmelser för studentmedarbetare 

 

5. Sveriges Kommuner och Landstings cirkulär 15:4, Övergång av 

verksamhet 

 

6. Skrivelse från en invånare till nämnden angående samråd om 

förslag till detaljplan för del av fastigheterna Akalla 4:1 och Akalla 

4:3 begravningsplats i Järva fri område i stadsdelen Akalla, S-Dp 

2006 - 16107. Dnr: 1.5.3.-634-2014. 
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§ 20 

Protokollsutdrag från kommunfullmäktige m.m. i urval 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Ärendet 
1. Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde  

2014-12-15, § 32. Anmälan av rapportering av ej verkställda beslut 

enligt 4 kap 1 § socialtjänstlagen (SoL), kvartal 1 år 2014 och 

kvartal 2 år 2014, äldreomsorg godkänns. 

 

2. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens ekonomiutskotts 

sammanträde 2014-12-17, § 8. Slutlig justering av nämndernas 

budget för prestationer inom pedagogiska verksamheter 2014.  

 

3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens sammanträde  

2014-12-17, § 9. Förordnande av vikarierande borgarråd  

 

4. Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde  

2014-12-15, § 15. Valärende 

 

5. Protokollsutdrag från socialnämnden organisations- och 

föreningsutskottets sammanträde 2014-12-16 § 5, Förslag till 

fördelning av verksamhetsbidrag år 2015, dokid: 17109 

 

6. Protokollsutdrag från socialnämnden organisations- och 

föreningsutskottets sammanträde 2014-12-16 § 5, Förslag till 

fördelning av föreningsbidrag för år 2015, dokid: 17110 

 

7. Socialnämndens sammanträdesprotokoll nr11/2014, 

Tillståndsutskottet 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
29 januari 2015 

Blad 43 

 

  

§ 21 

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Ärendet 
Sociala delegationens protokoll från den 14 januari 2015, den 19 

januari 2015 och den 28 januari 2015.  

 

 


